
Notat med kort oppsummering av innspill innkommet på folkemøtene 

som ble avholdt i forbindelse med høringen av verneplan for 

Andfjorden marine verneområde våren 2023. 
 

Det ble avholdt folkemøter på: 

• Senja Havfiskesenter på Kaldfarnes (22.05.2023)  

• Grendehuset på Rødsand (23.05.2023) 

• Kommunestyresalen på Andenes (25.05.2023) 

• Rådhuset i Harstad (06.06.2023) 

På møtene presenterte Statsforvalteren innledningsvis hovedtrekkene til verneplanen med fokus på 

naturmangfold, fiskeri, akvakultur, samt Forsvaret og Andøya Space sin skyte- og øvingsaktivitet. Det 

ble framhevet at verneplanen resulterer i en verneforskrift og et vernekart. I verneforskriften er det 

spesielt unntakene fra vernebestemmelsene i § 4 og de spesifiserte dispensasjonsbestemmelsene i § 

5 som angir rammene for vernet. Det er her eksisterende virksomhet i området skal bli ivaretatt. Det 

ønskes spesielt innspill til disse punktene. 

Innspill fra møtene: 

På Kaldfarnes var man spesielt opptatt av skyte- og øvingsaktiviteten til Andøya Space i fjorden og på 

Ørja. Det ble fortalt at både lokale fiskere og turistfiskere har blitt jaget på land på grunn av 

skyteaktiviteten. I tillegg ble det av enkelte uttrykt bekymring for arbeidsplasser dersom 

akvakulturvirksomheten i Selfjorden ikke ble grenset ut av verneområdet. Audun Sivertsen informerte 

om at Wilsgård Fiskeoppdrett i forbindelse med høring av ny kystsoneplan har spilt inn til Senja 

kommune at de ønsker ny akvakulturlokalitet i Blyfjorden. Videre ble det ytret at man synes det er for 

strengt å også forby håndsnøre over Steinaværrevet. På Rødsand kom det argumenter for både å 

grense ut Selfjorden for å gi rom for at akvakulturvirksomheten der skal kunne utvikle seg videre, for 

å beholde Selfjorden innenfor vernet for å bedre kunne følge med og regulere utslippene fra 

akvakulturanleggene.  

 

På Andenes ble det argumentert for å flytte vernegrensen lengre ut ifra land, for å ikke frata Andøy 

kommune utviklingsmuligheter. Andfjorden Salmon mente vernet skaper usikre rammevilkår for 

virksomhetens satsning på landbaserte anlegg på Kvalnes, Breivika og Fiskenes.  

 

I Harstad ble det uttrykt ønske om sterkere regulering av skyte- og øvingsaktiviteten i Andfjorden. Det 

ble også stilt spørsmål hvilke kunnskaper Statsforvalteren har om dypområdet nordvest om Skrolsvik 

der det ble dumpet krigsmateriell fra siste verdenskrig, hvilket er svært begrenset.  

 

Feil i foreslått verneforskrift og vernekart:  

I høringsutkastet framgår det at det legges opp til forbud mot søk/opprenskning av fiskeredskaper i 

sone B og C i vernekartet, men at det vil bli gitt anledning til å søke dispensasjon til dette. Dette er 

imidlertid avglemt i de spesifiserte dispensasjonsbestemmelsene. I høringsutkastet beskriver 

Statsforvalteren soner for akvakulturvirksomhet i Selfjorden (side 42-44). Dette er ikke synliggjort i 

forslaget til vernekart. For begge disse forholdene er det sendt ut eget brev til berørte parter hvor det 

redegjøres for feilene og forslag til retting. 

 


